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Abstract

				

          
Purpose To analyse the amplitude of vessel pulsation in the retina and to determine whether constriction of the vessels by oxygen would decrease their pulsation amplitude and could thus be used to quantify the rigidity of the retinal vessels.

				

          
Patients and Methods The study included 20 healthy young subjects. With the RVA (retinal vessel analyser), we aimed to quantify vessel pulsations under normal and hyperoxic conditions. Electrocardiographic (ECG)-gated RVA was used for this purpose, with change in vessel pulsation as the primary endpoint and shift in vessel pulsation during the heart cycle as the secondary endpoint. Furthermore, we assessed the correlation between the amplitude of retinal vessel wall pulsation and blood pressure. Descriptive statistics, paired t-tests, and correlation analysis were applied.

				

          
Results Retinal veins in proximity to the optic disc demonstrated the highest pulsation amplitude under all conditions. All retinal vessels significantly constricted under hyperoxic conditions. There was no significant change in the amplitude of vessel pulsation nor a significant shift in the pulsation cycle under hyperoxic conditions in the examined cohort. No correlation was found between systemic blood pressure parameters and amplitude of retinal vessel wall pulsation or any change in this.

				

          
Conclusion ECG-gated RVA recording is not able to detect any relevant change in vessel pulsation behaviour under oxygen, despite clearly observed vasoconstriction in retinal vessels. New approaches are necessary to reliably quantify the rigidity of the retinal vessels.
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Zusammenfassung

				

          
Hintergrund Analyse der Gefäßpulsationen in der Netzhaut und des Einflusses der Hyperoxie darauf.

				

          
Methoden und Patienten Bei 20 jungen gesunden Probanden wurde eine Untersuchung mit RVA (Retinal Vessel Analyzer) mit EKG-Verankerung unter nativen Bedingungen und beim Atmen des 100 %igen Sauerstoffs durchgeführt. Der primäre analysierte Parameter war die Pulsationsamplitude, der sekundäre deren allfällige Verschiebung während des Herzzyklus als Folge der hyperoxiebedingten Vasokonstriktion. Es wurde ebenfalls die Korrelation zwischen der Pulsamplitude in retinalen Gefäßen und den Pulsamplituden des Blutdrucks ermittelt. Deskriptive Statistik, t-Test und Korrelationstests wurden angewendet.

				

          
Ergebnisse Die höchsten Pulsamplituden wurden in den Netzhautvenen in der Nähe der Papille beobachtet. Alle retinalen Gefäße wiesen eine statistisch signifikante Vasokonstriktion unter Beatmung mit 100 %igem Sauerstoff auf, es wurde jedoch weder die Pulsamplitudenänderung noch ein zeitliches Verschieben der Pulsationen in den retinalen Gefäßen während der Hyperoxie beobachtet; es wurde ebenfalls keine Korrelation zwischen den Gefäß- und Blutdruckpulsamplituden gesehen.

				

          
Schlussfolgerung Die RVA-Analyse der Gefäßpulsationen mithilfe der EKG-Verankerung konnte keine relevante Veränderung des Pulsationsverhaltens der retinalen Gefäße unter Hyperoxiebedingungen feststellen, obwohl alle Gefäße eine Vasokonstriktion gezeigt haben. Somit eignet sich diese Methode in der aktuellen Form nicht für eine Einschätzung der Gefäßsteifigkeit in der Mikrozirkulation.
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